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Närvarande 
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD),                vice ordförande

Bo Hansson (S) 

Rana Carlstedt (S) 

Bengt Roxne (S)  

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Paul Géara (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Sven Britton (S) 

Amne Ali (S) 

Erik Malm (MP) 

Halit Azizoglu (MP) 

Elena Gonzales (V) 

Isabella Pettersson (Fi)  

Anita Lundin (M) 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Niklas Källberg (FP) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamoten Mirja Räihä (S) samt ersättaren Alfred Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Mirja Räihä (S). 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Eva Frunk Lind, avdelningscheferna Karin 

Ekdahl Wästberg och Raili Karlsson, biträdande avdelningschefen 

Jonas Wilhelmsson, ekonomichefen Patrik Simonsson, 

kommunikatören Carl Smitterberg samt nämndsekreteraren Barbara 

Ahlmark och borgarrådssekreteraren Lina Hultman. 
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§ 1 Närvarande 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet. 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  
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§ 2 Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 5 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 27 januari 2015 har  

justerats den 29 januari 2015.  

 

Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och därefter fastställs dagordningen. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare inlämnas.  
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§ 6 Förvaltningschefens information 

 

Förvaltningens direktör Eva Frunk Lind informerar om följande: 

 

a/ Förvaltningen har flyttat till nya kontorslokaler i Farsta  

Centrum från och med den 16 februari 2015. 

 

Den nya adressen och besöksplatsen är: 

 

Äldreförvaltningen 

Storforsplan 36, Farsta Centrum 

106 64 Stockholm 

Tel: 08-508 36 200  

e-post: aldreforvaltningen@stockholm.se 

 

b/ Stockholms Trygghetsjour flyttar också från Södra Station till 

kontorslokaler i Söderhallarna vid Medborgarplatsen men den 

flytten genomförs i några steg. Detta för att man måste säkra en 

felfri uppkoppling av larmcentralen på det nya stället och en säker 

hantering av trygghetslarm utan någon risk för avbrott för kunder. 

  

c/ Nämndsekreteraren delar ut inbjudan med program till nämndens 

heldagsseminarium den 24 mars 2015 som ska äga rum i 

Tändstickspalatset, Västra Trädgårdsgatan 15.   

Strax efter att seminarium avslutas ska förmöten äga rum och 

nämndsammanträde planeras börja i tid kl. 16.00.  

 

d/ Nämndsekreteraren Barbara Ahlmark informerar om att 

kommunikatören Carl Smitterberg kommer att ge strax efter 

avslutat nämndsammanträdet en information och praktiska tips 

rörande hantering av Ipad och Insyn Stockholm-funktionen för 

läsning och genomgång av nämndhandlingar i det digitala utskicket. 

Politiker i äldrenämnden som fick var sin Ipad före förmöten i dag 

är välkomna att stanna kvar efter avslutat sammanträde om de 

behöver hjälp med att sätta i gång ”paddorna”. 
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§ 7      Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för 2014  

Dnr 122-20/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner årsredovisning med bokslut 

för 2014 och överlämnar den till kommunfullmäktige 

och stadens revisorer. 

 

2. Äldrenämnden begär hos kommunstyrelsen en utökad 

investeringsram om 4,3 mnkr avseende utbytet av 

analoga trygghetslarm till digitala trygghetslarm. 

 

           Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet   

Äldreförvaltningen bedömer att de mål och aktiviteter som framgår 

av verksamhetsplanen har uppnåtts under året. I jämförelse med ett 

prognostiserat nollresultat i tertialrapport 1 och 2, redovisas i 

bokslutet ett smärre överskott om 0,7 mnkr. Skillnaden hänförs till 

något minskade kostnader för specialiserade hemtjänstteam, stöd till 

anhöriga samt lägre kostnader än förväntat för upprustningen av nya 

lokaler till Stockholms Trygghetsjour. Del av kostnaderna uppstår 

först under nästkommande år. 

 

Ett nytt ersättningssystem har införts med tidregistrering inom 

hemtjänsten. Det nya systemet infördes 1 januari 2014 och 

successivt under våren 2014. Införandet har skett enligt plan och 

sedan 1 juni är systemet infört hos samtliga kommunala och privata 

hemtjänstutförare. Projektet har uppfyllt uppsatta effekt- och 

projektmål. 

 

Ett förslag till förfrågningsunderlag för ny upphandling av 

profilboende har tagits fram under året. De pågående ramavtalen är 

förlängda och ny upphandling kommer ske under 2015. 

I enlighet med kommunfullmäktiges uppdrag har servicehusens 

funktion och innehåll utretts och redovisats. Försöksverksamhet 

med korttidsvård för svårt sjuka äldre har pågått under senare delen 

av 2014. 

 

Under 2014 har stor vikt lagts vid intensifierad uppföljning av 

hemtjänstföretag utifrån avvikande resultat i 
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tidsregistreringssystemet. Nystartade hemtjänstföretag har följts upp 

på plats efter tre månader för att tidigt upptäcka eventuella brister. 

 

Inspektörerna har genomfört inspektioner inom olika 

verksamhetsområden, såväl oanmälda utifrån klagomål som 

anmälda efter riskbedömningar. Screening av aktiviteter har 

genomförts och verksamhets-/avtalsuppföljningar har skett inom 

äldreomsorgens samtliga verksamheter och regiformer. 

 

Under 2014 har ett arbete påbörjats tillsammans med andra 

organisationer och lärosäten såväl i Sverige som i övriga Europa, 

för att främja utveckling och innovationer. Ett fördjupat samarbete 

med bl.a. Kungliga tekniska högskolan, Röda Korsets högskola, 

Äldrecentrum, OpenLab pågår också för att utforma de 

förutsättningar för forskning som finns i och med EU-

medlemskapet. Äldreförvaltningens delfinansiering och samverkan 

med externa aktörer för att stärka kopplingen mellan utbildning, 

forskning och innovationer har fortsatt. För att stärka inslagen av 

forskning och utveckling inom äldreomsorgsverksamheterna har ett 

nätverk av akademiska noder bildats inom fyra staddelar. 

 

Förvaltningen har bedrivit ett utvecklingsarbete av Hitta Service 

(tidigare Jämför Service) på stockholm.se, för lansering under 2015. 

Under året har en utredning påbörjats hur staden på sikt ska kunna 

lämna statistik till Socialstyrelsen utifrån klassificering enligt ICF. I 

utredningen ingår även om staden bör införa Socialstyrelsens 

modell Äldres behov i centrum (ÄBIC) för handläggning och 

dokumentation enligt socialtjänstlagen. 

 

Med anledning av Socialstyrelsens beslutade föreskrifter och 

allmänna råd om ansvaret för personer med demenssjukdom och 

bemanning i särskilda boenden (SOSFS 2012:12), har 

äldreförvaltningen under 2014 påbörjat arbetet med förslag på hur 

biståndsbeslut om service och omvårdnad i vård- och 

omsorgsboende ska kunna utformas. 

 

Som ett led i utvecklingsarbetet med en sammanhållen vård och 

omsorg, inom ramen för arbetet med ett bättre liv för sjuka äldre 

och e-hälsa, har förvaltningen samarbetat med parter inom 

landstinget bl.a. avseende minskning av återinläggningar på 

sjukhus, läkarinsatser i särskilt boende och läkemedel. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

30 januari 2015 och ekonomichefen Patrik Simonsson har 

presenterat ärendet på sammanträdet. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modig (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Av verksamhetsberättelsen framgår att valfriheten inom 

äldreomsorgen är god och att de äldres behov av olika 

boendeformer är tillgodosedda. En mångfald av aktörer inom 

välfärden ökar kvaliteten, utvecklar verksamheterna, utvidgar 

arbetsmarknaden för omsorgspersonalen och skapar valfrihet för 

den enskilde. Valfriheten skapar alternativ som ser till den enskildes 

behov och är tillgängliga för alla. 

Det är mycket beklagligt att den rödgrönrosa majoriteten successivt 

minskar valfriheten genom att motarbeta och stoppa boenden som 

inte drivs i egen regi. Majoriteten tycks tro att det är driftsformen i 

sig som avgör hur väl fungerande en verksamhet är och har inlett en 

återkommunalisering av väl fungerande verksamheter. Makten 

flyttas successivt från den enskilde till kommunpolitikerna. Detta 

kommer att hämma kvalitetsutvecklingen och minska medborgarnas 

valfrihet. De osäkra förutsättningarna för att bedriva äldreomsorg i 

fristående regi minskar även investeringsviljan inom ett 

välfärdsområde som är i stort behov av just investeringar för att 

möta en åldrande befolkning.   

Konkurrens främjar kvalitet och bidrar till att Stockholms stad har 

en imponerande mångfald av boenden och verksamheter med olika 

inriktningar. Kvaliteten har även höjts genom politiska beslut såsom 

öppna jämförelser, ökad tillsyn, skärpta kvalitetskrav, 

omvårdnadslyftet inom äldreomsorgen och stärkt 

upphandlingskompetens. 

En mångfald av utövare är viktig för att höja statusen inom 

omsorgsyrket, där många kvinnor med lägre löner arbetar. 

Dessutom är många av cheferna inom vård- och omsorgsföretag 

kvinnor. Att rulla tillbaka utvecklingen inom detta område kommer 

ge sämre förutsättningar för jämställdhet och kvinnors företagande. 
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Att en majoritet som kallar sig feministisk inte inser dessa samband 

är uppseendeväckande.  

För att kunna använda rätten att välja krävs att äldre och deras 

anhöriga får tydlig information om vilka erbjudanden som står till 

buds. Vi välkomnar därmed det arbete som pågår med att underlätta 

och förbättra valfriheten, ett arbete som redovisas i 

verksamhetsberättelsen. Vi beklagar samtidigt att majoriteten i 

budget 2015 genomfört en besparing på Äldre direkt, som fyller en 

viktig funktion för att erbjuda information om valmöjligheter inom 

äldreomsorgen. 

Alliansen har under de senaste två mandatperioderna arbetat i flera 

steg för att alla aktörer – såväl i privat som i offentlig regi – ska 

hålla en hög kvalitet i sina verksamheter. Vi har satsat på särskilda 

demenssatsningar för personal, äldre demenssjuka liksom stöd till 

deras anhöriga. Vi har infört värdighetsgarantier och 

omvårdnadslyftet inom äldreomsorgen. I Stockholms stad har vi 

numera en central kvalitetsinspektion som granskar och följer upp 

stadens äldreomsorg. Arbetet med förbättrat anhörigstöd och ökade 

möjligheter för frivilligorganisationer att utgöra en extra resurs 

inom äldreomsorgen, i form av till exempel ungdomsbesök, har 

också höjt kvaliteten ytterligare. Vi förutsätter att den nya 

majoriteten har för avsikt att vårda dessa reformer.” 
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§ 8      Remiss om Stockholms stads arbete med 
sverigefinska minoritetsfrågor 

Dnr 150-12/2015  

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 337-1664/2014  

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remissen 

av skrivelse från Sverigefinnarnas samrådsgrupp i Stockholm 

”Angående Stockholms stads arbete med sverigefinska 

minoritetsgrupper”. 

 

      Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har i remiss begärt äldrenämndens yttrande 

avseende skrivelse från sverigefinnarnas samrådsgrupp i 

Stockholms stad om stadens arbete med sverigefinska 

minoritetsfrågor. Av skrivelsen framgår ett antal synpunkter som 

bör beaktas då kommunstyrelsen ska se över hur det 

kommunövergripande ansvaret för frågor om nationella minoriteter 

ska organiseras. 

 

Äldreförvaltningen har ett nära och väl fungerande samarbete med 

sverigefinska gruppen och arbetsmarknadsförvaltningen. 

Äldreförvaltningen har en samordnande roll för stadens 

äldreomsorg vilket skiljer sig från stadsdelsförvaltningarna som 

ansvarar för äldreomsorgens genomförande. 

Stadsdelsförvaltningarna utför därmed viktiga och väl fungerande 

aktiviteter för stadens finsktalande äldre. I de fall äldreförvaltningen 

skulle tilldelas en större andel av medel från Länsstyrelsen medel 

finns en risk att den verksamhet som stadsdelarna utför, och som 

direkt riktar sig till den äldre, blir lidande.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

20 januari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9      Yttrande över revisionskontorets revisorsgrupp 1 
projektrapport nr 14/2014 ”Äldre med psykisk 
funktionsnedsättning” 

Dnr 140-446/2014 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till revisionskontoret revisorsgrupp 1 

som sitt yttrande över projektrapport nr 14/2014 ”Äldre med 

psykisk funktionsnedsättning”. 

 

Ärendet 

Enligt revisionskontoret fungerar samverkan i vården och omsorgen 

av äldre med psykisk funktionsnedsättning i flera stycken väl men 

det finns också utvecklingsområden. Ett genomgående 

förbättringsområde är, enligt revisionskontoret, att utveckla 

systematiken inom de olika samverkansområdena. Genom 

tillkomsten av centralt och lokala samverkansavtal och rutiner har 

betydelsen av samverkan fastställts, blivit välkänt och accepterat. 

Ansvarsfördelningen och kostnadsansvaret mellan parterna är i 

stora drag tydligt medan avvikelsehanteringen bör systematiseras 

ytterligare. Det starkaste incitamentet är förekomsten av 

samverkansdokument.  

I Stockholms stad sker samverkan framförallt mellan 

socialpsykiatrin och äldreomsorgen i samband med att en person i 

målgruppen fyller 65 år. På flera håll finns rutiner för samverkan för 

att underlätta samarbetet, men det finns områden som kräver 

ytterligare förtydligande, inte minst i gränssnittet mellan respektive 

lagrum - SoL och LSS. Åldersgränsen 65 år är påtaglig för många 

brukare som är beroende av stadens tjänster. Den betyder ofta byte 

av handläggare och förändrade eller överflyttning av insatser. Det 

finns också exempel på att en ökad integration mellan 

socialpsykiatrin och äldreomsorgen har blivit positivt för brukarna. 

Stadsdelarna har fokus på denna problematik och har valt olika 

vägar för att lindra konsekvenserna i samband med 65-årsgränsen. 

Revisionskontoret ställer sig frågande till om insatserna till 

målgruppen i detta avseende fallerar när det gäller likvärdig och 

jämlik omsorg. 

Ur patient- och brukarperspektiv konstateras att användning av 

samordnad individuell vårdplanering inte används i den 

utsträckning som samverkansavtalet anger. Målgruppen har upplevt 

att det kan uppstå försämringar i tillgången till vård och omsorg för 
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dem när de blivit äldre. Det gäller både inom psykiatrin och i 

staden. 

 

Äldreförvaltningen instämmer i revisionskontorets iakttagelser och 

ser rapporten som ett underlag för fortsatt utvecklingsarbete. 

Äldreförvaltningen anser att lokala överenskommelser 

/samverkansavtal bör finnas i samtliga stadsdelar för att övergången 

vid 65 årsdagen ska fungera väl för den enskilde. 

 

För personer vars behovsbild förändras och går utöver personalens 

kompetens inom socialpsykiatrins boenden behövs profilboenden 

för målgruppen. Det pågår en upphandling av profilboenden och 

med det kommer flera platser att finnas tillgängliga från 1 maj 2015. 

Vidare anser äldreförvaltningen att boendestöd i högre grad bör 

användas för målgruppen över 65 år.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

februari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med instämmande av ersättaryrkande 

från Isabella Pettersson (Fi). 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (FP) yrkar bifall till ett gemensamt förslag till beslut med 

instämmande av ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M). 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: ett gemensamt förslag till beslut från (V), (S) och (MP) med 

stöd av ersättaryrkande från (Fi) och ett gemensamt förslag till 

beslut från (KD), (M) och (FP). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag som 

stöddes av (V), (S) och (MP) samt ersättaryrkande från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (FP): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 
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”Vi Kristdemokraterna, Moderaterna och Folkpartiet föreslog att 

äldrenämnden beslutar  

- Att godkänna förvaltningens förslag 

- Att ge socialförvaltningen i uppdrag att tillsammans med 

äldreförvaltningen vidare utreda dels förekomsten av 

färdigbehandlade patienters kvarblivelse på vårdavdelning i 

väntan på kommunens betalningsansvar, och dels i hur stor 

utsträckning sysselsättning och boendestöd försvinner när 

personer förs över från socialpsykiatrin till äldreomsorgen. 

- Att i övrigt uttala följande: 

Revisorerna har undersökt ett område där det är uppenbart att det 

finns utrymme för förbättringar. Den kvalitativa metod rapporten 

har använt sig av är ett bra sätt att få en fördjupad och nyanserad 

förståelse av enskilda fall, men det kan vara svårt att få en bild av 

hur vanligt förekommande bristerna är.  Därför föreslår vi att 

nämnden ger förvaltningen i uppdrag att gå vidare och titta närmare 

på de brister som rapporten identifierar. Vi vill särskilt lyfta fram 

kvarblivelse av färdigbehandlade patienter på vårdavdelning samt 

glapp i insatserna vid övergången från socialpsykiatrin till 

äldreomsorgen som vi anser bör studeras närmare, utöver de saker 

som förvaltningen identifierar som områden för närmare 

undersökning. I synnerhet är det sistnämnda en inte en helt ny 

problematik, vilket talar för att ännu större ansträngningar bör göras 

för att komma till rätta med problemen.” 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 18 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 10      Redovisning av uppföljning av ideella 
organisationer som 2014 beviljats 
verksamhetsbidrag av Stockholms stads 
äldrenämnd 

Dnr 7300-14/2015  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

uppföljning av ideella organisationer som 2014 beviljats 

verksamhetsbidrag av äldrenämnden och lägger den till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Under hösten 2014 har 29 uppföljningar av ideella organisationer 

/föreningar som för år 2014 beviljats verksamhetsbidrag av 

Stockholms stads äldrenämnd genomförts. Det sammantagna 

intrycket är att organisationerna/föreningarna gör ett gott arbete och 

fungerar som ett komplement till ordinarie 

äldreomsorgsverksamhet. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

20 januari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”För oss är samhället så oändligt mycket större än det offentliga. De 

ideella organisationerna är centrala i demokratiarbetet och 

upprätthåller demokratiska traditioner och kunskap om 

föreningsfrihet, opinionsbildning och mötesteknik.  

Av redovisningen framgår att de ideella organisationer som har 

granskats gör ett fantastiskt arbete som komplement till ordinarie 



 Protokoll 

Sida 19 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

äldreomsorgsverksamhet. De allra flesta föreningarna bedrivs helt 

på ideell basis med volontärverksamhet som stödjer medlemmarna 

med hembesök, besök på sjukhus och ledsagning mm.  

Vår förhoppning är att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter med 

Alliansens arbete med att utveckla, synliggöra och stärka det civila 

samhället. På nationell nivå har dessvärre motsatta tendenser synts, 

bland annat i form av att regeringen har för avsikt att avskaffa 

avdragsrätten för gåvor.” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 20 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 11    Redovisning av Överenskommelse mellan 
Stockholms stad och den idéburna sektorn 2014 

Dnr 730-17/2015 (Gemensamt ärende för äldrenämnden och 

socialnämnden) 

 

  Äldrenämndens beslut 

  

              Äldrenämnden godkänner redovisningen och lägger den till  

 handlingarna. 

 

Ärende 

Sommaren 2012 fattade kommunfullmäktige beslut om  

Överenskommelsen mellan Stockholms stad och den idéburna 

sektorn. Överenskommelsen anger principiella grunder för 

samverkan. Överenskommelsen signerades vid en ceremoni i 

Stockholms stadshus i september 2012. Det är i dagsläget 74 ideella 

organisationer som har ingått i Överenskommelsen.  

 

Februari 2014 anordnades en uppföljningskonferens dit alla 

idéburna organisationer hälsades välkomna. På konferensen 

redovisades arbetet med de åtaganden som den gemensamma 

arbetsgruppen haft i fokus under år 2013.  

Den ideella sektorn utsåg sina representanter till 2014 års 

arbetsgrupp som under året har arbetat vidare utifrån de prioriterade 

områdena.  

 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen föreslår att 

socialnämnden och äldrenämnden godkänner redovisningen.  

 

Äldreförvaltningen har redovisat ärendet i ett gemensamt 

tjänsteutlåtande med socialförvaltningen daterat 23 januari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 21 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Samhället är så mycket mer än staten. Det ideella arbetet och vårt 

rika föreningsliv är ett nav som binder samman stora delar av 

samhället. Sverige skulle vara fattigare utan alla föreningar och 

verksamheter som fångar upp och engagerar människor, 

demokratiserar och skapar en känsla av samhällsgemenskap och 

tillhörighet. 

 

Den värdegrund, med den enskilda människan i centrum, som 

många idéburna organisationer har som utgångspunkt är viktig att 

se och lära av. För Alliansen är det självklart att värna det civila 

samhället och den ideella sektorn och att Stockholms stad därmed 

förvaltar, vårdar och utvecklar överenskommelsen. Vår förhoppning 

är att majoriteten delar denna uppfattning.”  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 22 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 12    Avtal med Ersta Sköndal Högskola om ett fyraårigt 
forskningssamarbete knutet till Institutet för 
organisations- och arbetslivsetik (IOA)  

Dnr 720-38/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

  

              Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärende 

Äldreförvaltningen har slutit avtal med Ersta Sköndal om ett 

fyraårigt forskningssamarbete knutet till Institutet för organisations- 

och arbetslivsetik (IOA). Förvaltningen bidrar med ett anslag om 

200 000 kr årligen under fyra år. Under kontraktstiden kommer fyra 

seminarier årligen att genomföras. Forskningsprogrammet heter 

Omsorg och livsmening och omfattar fem studier med följande 

teman: Den bästa omsorgen, Livets mening, Livets mening i arbete 

och omsorg, Ägandet och döden – om den existentiella betydelsen 

av våra ägodelar och Chef i livets gränsområden.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett anmälningstjänsteutlåtande 

daterat 29 januari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 23 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

 

§ 13    Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap. 1§ Socialtjänstlagen (SoL9 för kvartal 
4 år 2014  

Dnr 410-3/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

  

Äldrenämnden överlämnar förvaltningens anmälan med 

sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av  

ej verkställda beslut för kvartal 4 2014 till 

kommunfullmäktige. 

 

Ärende 

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som stadsdelsnämnderna 

rapporterat till Socialstyrelsen, revisionskontoret och 

äldreförvaltningen avseende kvartal 4 2014.  

 

För kvartal 4 2014 har samtliga stadsdelsnämnder rapporterat 

sammanlagt 159 beslut som inte hade verkställts inom tre månader. 

Under perioden har 40 av dessa beslut verkställts och 12 ärenden 

har avslutats bland annat på grund av att den enskilde har återtagit 

sin ansökan alternativt avlidit, varför det vid periodens slut den 31 

december 2014 fanns 107 ej verkställda beslut att rapportera. 100 

beslut avser särskilt boende och i samtliga fall har den enskilde valt 

att vänta på ett önskat boende, alternativt tackat nej till erbjudet 

boende. Övriga 7 beslut avser dagverksamhet. I dessa fall har plats 

erbjudits men de enskilda har av olika skäl valt att tacka nej. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett anmälningstjänsteutlåtande 

daterat 12 januari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 24 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 14    Utvärdering och fortsatt utbildning för det mobila 
dokumentationssystemet i hemtjänsten, Paragå 

Dnr 330-49/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

  

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärende 

Äldreförvaltningen avser att göra en utvärdering av ersättnings-

systemet för hemtjänsten och det mobila dokumentationssystemet för 

hemtjänsten, ParaGå. 

Vidare planerar äldreförvaltningen att fortsätta ge stöd till och utbilda 

chefer och administratörer från hemtjänstenheterna och stadsdelarnas 

biståndshandläggare. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett anmälningstjänsteutlåtande 

daterat 6 februari 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 25 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 15.   Information om Ungdomsbesök på vård- och 
omsorgsboende under år 2015 

Dnr 340-50/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

  

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärende 

Ett av målen i äldrenämndens verksamhetsplan för 2015 är att 

erbjuda aktiviteter och utbildning för fortsatt anställning inom 

äldreomsorgen. En av aktiviteterna under detta mål är att fortsatt 

finansiera och administrera Ungdomsbesök på vård- och 

omsorgsboenden, vilket innebär att ungdomar på helger och skollov 

besöker äldreboenden för aktivering. Förhoppningen är att fler ska 

vilja utbilda sig inom vård- och omsorgsyrket, men också få en mer 

positiv bild av äldreomsorgen.  

 

Projektet ”Ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden” startade 

2012 som en satsning för att öka det sociala innehållet i 

äldreomsorgen. Projektet blev väldigt uppskattat bland både 

personal, äldre, anhöriga. Äldrenämnden fick i budgeten för 2015 

uppdrag att fortsätta med projektet och beskriver i ärendet hur det 

fortsatta arbetet genomförs. Information om projektet kommer att 

ges vid bland annat branschråd och möte med äldreomsorgschefer. 

PM och ansökningsblankett kommer att skickas till 

äldreomsorgschefer för vidarebefordran till boenden i egen regi och 

entreprenader, samt till alla vård- och omsorgsboenden som staden 

har avtal med för köp av enstaka platser. 

. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett anmälningstjänsteutlåtande 

daterat 18 december 2014. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 



 Protokoll 

Sida 26 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Alliansen startade projektet ”Ungdomsbesök på vård- och 

omsorgsboenden” 2012. Ungdomsbesöken är mycket uppskattade 

av personal, äldre och anhöriga. Besöken bidrar till att erbjuda äldre 

personer fler meningsfulla och trevliga aktiviteter under helgerna. 

Dessutom bidrar besöken till att skapa kontakt mellan 

generationerna och till att öka intresset för att arbeta inom 

äldreomsorgen. Det är glädjande att äldrenämnden har fått i uppdrag 

att fortsätta arbetet med ungdomsbesök. Projektet har pågått under 

några år och utvärderingarna av arbetet är positiva. Vår förhoppning 

är därmed att majoriteten ser över möjligheten att utöka och 

utveckla arbetet med ungdomsbesök så att allt fler äldre får ta del av 

detta.”     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 27 (27)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 24 februari 2015 

 

§ 16    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 17 februari 2015 

Föreligger protokoll nr 2 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 17 februari 2015. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 17    Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens råd 
för funktionshinderfrågor från den 12 februari 2015 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor från  

den 12 februari 2015. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 18    Anmälan av postlista för tiden från och med     
2015-01-01 till och med 2015-01-31 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för januari 2015.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 21    Övriga frågor 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att inga övriga frågor 

har anmälts. 

 

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 


